



**၂၀၁၂ ခုနှစ်မှစ၍ အရွယ်မတိုင်မီ စစ်မှုထမ်းဆောင်နေသည့် ကလေးသူငယ်နှင့် လူငယ် (၈၄၉) ဦးအား မြန်မာ့တပ်မတော်မှ နှုတ်ထွက်ခွင့်ပြုခဲ့**

**ရန်ကုန်၊ ၂၀၁၇ခုနှစ်၊ ဇွန်လ (၂၃)ရက် -** အရွယ်မတိုင်မီ စစ်မှုထမ်းဆောင်နေသည့် ကလေးသူငယ်နှင့် လူငယ် ၆၇၂ဦးအား တပ်မတော်မှ ယနေ့ နှုတ်ထွက်ခွင့်ပြုလိုက်သည်။ တပ်မတော်မှ ကလေးစစ်သားစုဆောင်းခြင်းနှင့် အသုံးပြုခြင်းကို အဆုံးသတ်ရန်အတွက် ၂၀၁၂ခုနှစ် ပူးတွဲ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုစီမံချက်(JAP)ကို ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းများ နှင့်အတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၏ ရလဒ်အဖြစ် ယခုဆိုလျှင် ၈၄၉ဦးအား နှုတ်ထွက်ခွင့် ပေးပြီး ဖြစ်သည်။

ယနေ့နှုတ်ထွက်ခွင့်ပြုခြင်းသည် ၂၀၁၇ခုနှစ်အတွင်း ပထမဆုံးအကြိမ်ဖြစ်ပြီး လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခ အခြေအနေနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးမှုများ လုပ်ဆောင်နေချိန်တွင် ကလေးသူငယ်များအား ကာကွယ်ပေးရန်အတွက် အရေးကြီးကြောင်း ခိုင်မာသည့် သက်သေတစ်ခုလည်းဖြစ်သည်။

“တပ်မတော်က အသက်မပြည့်သေးတဲ့ ကလေးတွေကို စစ်မှုထမ်းစေခြင်းကနေ ကာကွယ်တားဆီးနိုင်ဖို့ ဒီလို နှုတ်ထွက်ခွင့်ပေးခြင်းတွေ လုပ်ဆောင်တဲ့အပေါ်မှာ ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုချင်ပါတယ်။ လွန်ခဲ့တဲ့ လေးနှစ်နဲ့ နှိုင်းယှဉ်ရင် အခုဆိုရင် ကလေးသူငယ်တွေကို စစ်မှုထမ်းဆောင်ဖို့ စုဆောင်းခြင်းက ပိုမိုပြီး ခက်ခဲလာပါပြီ။ ဘာလို့လဲဆိုတော့ စစ်မှုထမ်းဆောင်ဖို့ စုဆောင်းတဲ့ စနစ်တွေဟာ ဗဟိုချုပ်ကိုင်စနစ်ဖြစ်လာပြီး ကိုယ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဆန်းစစ်မှုတွေလည်း ပိုမိုခိုင်မာ ကောင်းမွန်လာကာ သတ်မှတ်ထားတဲ့ စံနှုန်းတွေကိုလည်း တာဝန်ရှိတဲ့ သူတွေက သေချာစွာသိရှိ နားလည်တာကြောင့်လည်း ဖြစ်ပါတယ်။” ဟု CTFMR မှ ပူးတွဲ-ဥက္ကဋ္ဌနှင့် UNICEF မှ မြန်မာနိုင်ငံ ဌာနကိုယ်စားလှယ် ဘတ်(ထ)ရန် ဘိန်းဗဲလ် က ပြောသည်။

၂၀၁၇ခုနှစ်အတွင်း ကလေးသူငယ်တွေအတွက် ပိုမိုခိုင်မာပေါ်လွင်သည့် လုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်လျက် ရှိသည်ကို တွေ့နိုင်ပါသည်။ ပြီးခဲ့သည့် ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း ကလေးသူငယ်များကို အရပ်သားအဖြစ် ပြန်လည်ပေါင်းစည်း နေထိုင်နိုင်ဖို့ အထောက်အကူပြုသော နိုင်ငံတကာမူဘောင်ဖြစ်သည့် ပဋိပက္ခများနှင့် လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များတွင် ပါဝင်ပက်သက်နေသည့် ကလေးသူငယ်များဆိုင်ရာ ပဲရစ်သဘောတူညီချက်ကို နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ပြီးခဲ့သည့် လတွင်လည်း တပ်မတော်အနေဖြင့် ကလေးသူငယ်များကို စစ်မှုထမ်းဆောင်စေခြင်းနှင့် စုဆောင်းခြင်းတို့ကို လူထုအတွင်း နားလည်သဘောပေါက်စေရန် ထုတ်လွှင့်ကြေညာသည့်အစီအစဉ်ကို ပြန်လည်အကောင်အထည်ဖော် အသက်ဝင်စေခဲ့သည်။ ယင်းအစီအစဉ်သည် နိုင်ငံတဝှမ်းရှိ ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် ရေဒီယို၊ သတင်းစာများနှင့် ကြော်ငြာဆိုင်းဘုတ်များ မှတစ်ဆင့် အသိပေး ပညာပေးခြင်းဖြစ်သည်။

ကျန်ရှိနေသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် လုပ်ဆောင်နိုင်ရေး၊ အထူးသဖြင့် လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခများတွင် ပါဝင်ပက်သက်နေသည့် ကလေးသူငယ်များအတွက် ကလေးသူငယ် အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေမူကြမ်းအသစ် ရေးဆွဲခြင်း၊ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ နောက်ဆက်တွဲ အခြေပြုစာချုပ်အား အသိအမှတ်ပြု

လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းနှင့် အသက်မပြည့်သေးသူဟု သံသယရှိသူများကို နှုတ်ထွက်ခွင့်ပေးခြင်းစသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် နှိုးဆော်လိုက်ရပါသည်။

တပ်မတော်အပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံ၌ အစိုးရမဟုတ်သည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ပေါင်း (၇)ဖွဲ့ကို ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခအတွင်း ကလေးသူငယ်များအား စုဆောင်းခြင်းနှင့် အသုံးပြုခြင်း စာရင်းတွင် ထည့်သွင်းခဲ့ပါသည်။

“တပ်မတော်မှ အင်တိုက်အားတိုက်လုပ်ဆောင်နေတဲ့ လုပ်ငန်းတွေအားလုံးအတွက် ကြိုဆိုအသိအမှတ်ပြုကြောင်းနဲ့ ဒီလို လုပ်ငန်းစဉ်တွေကို နိုင်ငံအတွင်း ပဋိပက္ခတွေဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိတဲ့ ဒေသတွေမှာပါ လုပ်ဆောင်သွားနိုင်ဖို့ ကုလသမဂ္ဂအနေနဲ့ အားပေး တိုက်တွန်းလိုက်ရပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံတော် အစိုးရအနေနဲ့လည်း စာရင်းထဲတွင်ပါဝင်တဲ့ ၇ဖွဲ့လုံးက CTFMR နဲ့အတူ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုစီမံချက်တွေကို အတူတကွ အကောင်အထည်ဖော် လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် တိုက်တွန်း နှိုးဆော်လိုက်ရပါတယ်” ဟု အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ ကလေးသူငယ်နှင့် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် မစ္စ ဗာရှီးနီးယား ဂမ်ဘာ က ပြောသည်။

“ဒီကနေ့ နှုတ်ထွက်ခွင့်ပြုခြင်းဟာ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခတွေနဲ့ တင်းမာမှုတွေအတွင်း ပိတ်မိနေသေးတဲ့ ၂.၂သန်းခန့်သော ကလေးသူငယ်တွေရဲ့ အခြေအနေတွေကို ထပ်မံသတိမူစေသည့်အပြင် နိုင်ငံတော်ရဲ့ ကောင်းမွန်တဲ့ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုတွေကို သူတို့လေးတွေအားလုံး ခံစားရစေနိုင်ဖို့လည်း သတိရစေပါတယ်။” ဟု ဘတ်(ထ)ရန် ဘိန်းဗဲလ် က နိဂုံးချုပ် ပြောကြားသည်။

**နောက်ခံအချက်အလက်များ**

တပ်မတော်အပါအဝင် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် (၇)ဖွဲ့ကို ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကလေးသူငယ်များအား တပ်သားအဖြစ်စုဆောင်းခြင်းနှင့် အသုံးပြုခြင်းကို ဆက်လက်ကျူးလွန်နေသူများအဖြစ် စာရင်းတွင်ဖော်ပြထားသည်။ ၎င်းအဖွဲ့အစည်းများ မှာ

- ၁. ဒီမိုကရက်တစ် အကျိုးပြုကရင်အမျိုးသားတပ်မတော် Democratic Karen Benevolent Army (DKBA)
- ၂. ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် Kachin Independence Army (KIA)
- ၃. ကရင်အမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် Karen National Liberation Army (KNLA)
- ၄. ကရင်အမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေး တပ်ဖွဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးကောင်စီ Karen National Liberation Army Peace Council
- ၅. ကရင်နီတပ်မတော် Karenni Army (KA)
- ၆. ရှမ်းပြည်နယ် တပ်မတော် တောင်ပိုင်း Shan State Army South (SSA-S)
- ၇. “ဝ” ပြည်သွေးစည်း ညီညွတ်ရေး တပ်မတော် United Wa State Army (UWSA)

**CTFMR နှင့် စပ်လျဉ်း၍ နောက်ခံအချက်အလက်**

လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခ၌ ပါဝင်သော အဖွဲ့အစည်းများ (တပ်မတော် နှင့်/သို့မဟုတ် လက်နက်ကိုင်အုပ်စုများ) က ကလေးသူငယ်များအပေါ် ကြီးလေးသော ချိုးဖောက်မှုများ ကျူးလွန်သည်ဟု စစ်ဆေး အတည်ပြုပြီးသော သက်သေ အထောက်အထား တွေရှိရသည့် နိုင်ငံများတွင် ကုလသမဂ္ဂကဦးဆောင်သည့် CTFMRကို ကုလသမဂ္ဂနှင့် အခြားကလေးသူငယ်

ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ အားဖြင့် တည်ထောင်ရန် ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီ ဆုံးဖြတ်ချက် အမှတ် ၁၆၁၂ အရ ခွင့်ပြုထားပါသည်။ CTFMR၏တာဝန်မှာ စောင့်ကြည့် လေ့လာရေးနှင့် အစီရင်ခံတင်ပြရေး အစီအမံ (MRM) တည်ထောင်ရန် ဖြစ်ပါသည်။ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခတွင် ကလေးသူငယ်များကို တပ်သားအဖြစ် စုဆောင်းခြင်းနှင့် အသုံးပြုခြင်း အပါအဝင် ကလေးသူငယ် အခွင့်အရေးများကို ကြီးလေးသော ချိုးဖောက်မှုများအား မှတ်တမ်းပြုစုခြင်း၊ စစ်ဆေး အတည်ပြုခြင်းနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီသို့ အစီရင်ခံတင်ပြခြင်းများ ပြုလုပ်ပါသည်။

လုံခြုံရေးကောင်စီသို့ အစီရင်ခံတင်ပြသည့် ကြီးလေးသော ကလေးသူငယ် အခွင့်အရေးများချိုးဖောက်မှု (၆) ချက်မှာ-

- ကလေးသူငယ်များကို ကိုယ်လက်အင်္ဂါများဖြတ်တောက်ခြင်းနှင့် သတ်ဖြတ်ခြင်း
- လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများတွင် ကလေးသူငယ်များကို တပ်သားအဖြစ် စုဆောင်းခြင်း နှင့် အသုံးပြုခြင်း
- စာသင်ကျောင်း (သို့) ဆေးရုံများကို တိုက်ခိုက်ခြင်း
- အတင်းအဓမ္မပြုကျင့်ခြင်း (သို့) လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာအကြမ်းဖက်ခြင်း
- ကလေးသူငယ်များအပေါ် ပြန်ပေးဆွဲခြင်း(အဓမ္မခေါ်ဆောင်ခြင်း)
- ကလေးသူငယ်များအတွက် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကူအညီများ မရောက်ရှိအောင် တားဆီးခြင်း တို့ဖြစ်သည်။

CTFMR မှာ ကြီးလေးသည့် ချိုးဖောက်မှုများကို ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်လျက် တုံ့ပြန်ဖြေရှင်းရန်လည်း လုပ်ပိုင်ခွင့်အပ်နှင်းခြင်း ခံထားရပါသည်။ CTFMRကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၂၀၀၇ခုနှစ်က တည်ထောင်ခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂ ဌာနညှိနှိုင်းရေးမှူးနှင့် ယူနီဆက် မြန်မာ ဌာနကိုယ်စားလှယ်တို့က ပူးတွဲဥက္ကဋ္ဌများအဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ CTFMR အဖွဲ့တွင် ILO, UNDP, UNFPA, UNHCR, UNICEF, UNOCHA, UN RCOနှင့် WFP စသည့်သက်ဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းများ၊ World Vision နှင့် Save the Children တို့ပါဝင်ပါသည်။

**အရေးပေါ်ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်းလိုင်း**

၂၀၁၇ခုနှစ် မေလတွင် ယူနီဆက်သည် တပ်မတော်တွင် ကလေးသူငယ်များကို တပ်သားအဖြစ် စုဆောင်းခြင်းနှင့် အသုံးပြုခြင်းကို အဆုံးသတ်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏တာဝန်ယူမှုကို ပြည်သူလူထုအကြား သိရှိမှုနိုးဆော်ပေးရန်အတွက် နိုင်ငံအနှံ့ လူထုလှုပ်ရှားမှုတစ်ရပ် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ယင်းအစီအစဉ်ကို ပြန်လည်အကောင်အထည်ဖော်၍ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရကို ကူညီထောက်ပံ့ပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါ လှုပ်ရှားမှု၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းအားဖြင့် CTFMR အဖွဲ့ကိုယ်စား ယူနီဆက်နှင့် World Vision တို့သည် ကလေးသူငယ်များကို တပ်မတော်မှ တပ်သားအဖြစ်စုဆောင်းသည့် မသင်္ကာဖွယ် ကိစ္စရပ်များ တွေ့မြင်သိရှိပါက မည်သူမဆို ဆက်သွယ်အကြောင်းကြား သတင်းပို့နိုင်မည့် အရေးပေါ်ဆက်သွယ်ခေါ်ယူ အကြောင်းကြားနိုင်မည့် ဖုန်းလိုင်း နှစ်လိုင်း (၀၉-၄၂၁၁၆၆၇၀၁ နှင့် ၀၉-၄၂၁၁၆၆၇၀၂) ကို တပ်ဆင်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

*ပိုမိုသိရှိလိုပါက အောက်ပါအတိုင်း ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည် -*

Htet Htet Oo, Communication Officer, Advocacy, Partnerships and Communication Section, UNICEF Myanmar, 09250075238, [hoo@unicef.org](mailto:hoo@unicef.org) Follow us on [Facebook](#), [unicef\\_myanmar](https://www.unicef.org/myanmar), [unicef.org](https://www.unicef.org)  
Stephanie Tremblay, Communications officer, Office of the Special Representative for Children and Armed Conflict, +1 212 963 8285, [tremblay@un.org](mailto:tremblay@un.org), Web: [childrenandarmedconflict.un.org](http://childrenandarmedconflict.un.org)